
Zápis z členské schůze ZO ČSV Kladno - 1. 6. 2022  

Distribuce léčiv 

Zdravotní referent přítel Červinka přečetl jména včelařů, kteří si dosud nevyzvedli objednaná léčiva. Přítelkyně 
Belušová ho vyzvala, aby stanovil deathline, dokdy bude léčiva držet a kdy je nabídne jiným zájemcům. Dále 
avizovala, že mezi námi bude běhat objednávkový formulář na další léčiva s aktualizovanými cenami, které se 
mohou mírně odlišovat od toho, co máme v CISu. Přítelkyně Belušová se snažila jasně a na věčné časy vysvětlit, 
že jeden kus přípravku Formidol 40 znamená jedno dvoubalení. Když ale dodala, že jsou to dva kusy, vše se zas 
zkomplikovalo, z pléna se ozvaly zoufalé zmatené hlasy volající po vysvětlení a ocitli jsme se opět na začátku. 
Pokud by to měl přítel zapisovatel co nejjasněji shrnout, tak: pokud včelaři chtějí 2 (slovy dvě) odparné desky, 
chtějí tím pádem 1 (slovy jedno) dvoubalení a do tabulky píší 1 (slovy jeden) kus.  

Objednává se jen individuální léčivo. Firma Ankas naskladnila Ekopol, (kupodivu) ruský přípravek na přírodní bázi 
éterických olejů. Přítel předseda nechce dělat chytrého, ale nedoporučuje vkládat do úlů příliš aromatická léčiva, 
aby se vůně nenasákly do medu.   

Aktuální situace  

Kdo přišel, neprohloupil, protože se tentokrát opravdu hojně „včelařilo“. S medem to letos vypadá celkem 
nadějně. Protože se příště uvidíme až v září, věnovala se největší pozornost hlavně období po posledním 
vytočení medu a snaze uchovat včelstvo po odebrání medu ve výborné náladě, díky které matka založí kvalitní 
generaci zimních včel. Lze toho docílit nejsnáze pomocí krmného roztoku 1:1 simulujícího snůšku. 
Nejprokazatelnější ukazatel zamoření je smyv roztočů z mrtvých včel např. 200 (cca 20 g podle toho, jak jsou 
najedené). Pětiprocentní zamoření roztoči je třeba vnímat jako velmi alarmující.  

Akce v muzeu včelařství v Kolči 

Přítelkyně Belušová předřadila tento bod ve snaze oslovit co největší počet přítomných, než se začnou 
rozcházet. V muzeu zbyl po-stavbový nepořádek, který je třeba uklidit a uvést muzeum do vrcholné a plně 
representační formy před zahájením včelařskoturistické sezóny. Na 9.6. je již ohlášeno asi 60 návštěvníků, proto 
je třeba bezodkladně konat. Úklid je krásná příležitost zejména pro ty, kdo ještě v muzeu nebyli, protože uklízení 
jde skvěle spojit s prohlídkou. Je třeba i mužné síly a rudlu. Byl nabídnut termín v úterý 7.6. místo včelařského 
kroužku, a to mezi třetí a sedmou hodinou, kdy akce skončí. Platí se 60 minut na hodinu.    

V areálu kolečského zámku se také chystá tradiční Medová pouť, a to 18.6. od 10 hod. Kromě pěkného 
programu nebude chybět fotoúl ani kladenští včelaři, kteří jako vždy drží nad akcí odbornou záštitu. Akce bude 
završena včelařským tanečkem pod širým nebem.  

Přijímání nových členů 

Přijímal se nový člen Václav Richtr z Brandýska. Bude mít oddělky z kroužku, kamž byl přítelkyní Belušovou i 
přítelem předsedou vehementně zván. Přítel Richtr má 3 děti 4 slepice a jednu manželku. Podrobil se 
samostudiu knihy od přítele Veselého, nad čímž přítel předseda spokojeně zaplesal, protože se jedná o jeho 
bibli. Tato bible dojde zřejmě nového a rozšířeného vydání. Přesto doporučuje přítel předseda kroužek, kde si – 
jak později shrnul přítel Pláteník – je možné všechno vomakat.   

Přítel Richtr byl jednomyslně přijat, nikdo se nezdržel hlasování a nikdo nebyl proti.  

Téma k diskusi: cena medu 



Přítelkyně Belušová nadhodila několik tezí a rozdílných příkladů cen medu jako začátek diskuse o jeho 
cenotvorbě. Cenu tvoří mnoho faktorů a okolností, nutno nalézt balanc. Diskuse to byla velmi zajímavá a možná 
inspirovala některé včelaře k tomu roztáhnout křídla, odrazit se od svých 160 Kč/sklenici a vzletět do 
dvěstěkorunových výšin.  

V této souvislosti přítel předseda vzpomenul, že byl (za včelaře) pozván do Zákolan na promítání filmu Země 
medu. Film byl o makedonské ženě, která nevynikala ani tak krásou jako vytrvalostí v chování včel v nehostinné 
makedonské přírodě. Med následně chodila prodávat na trhu za Eura. Zmínka přítele předsedy o přepočítávání 
Eura na koruny vyprovokovala přítel Šimoru, aby do diskuse prudce vstoupil a původně včelařská schůze se 
během několika málo sekund zvrhla v parlamentní hádku o přijetí Eura a o zásahy centrálních bank do 
evropských ekonomik. Aby se vrátil k tématu, řekl přítel Šimora, že med dává zadarmo. Postěžoval si, že 
v předcházejícím výkladu neslyšel pojem krmná komora a že se v kroužku se do včel moc chodí. Protože však 
začal od začátku svého vstupu plynule odcházet ze sálu, nebylo možné si postoje náležitě dovysvětlit.    

Přítel Pláteník popořadě okomentoval předchozí témata schůze. Doporučil včelařský kroužek a k diskusi o ceně 
medu doporučil osvětu. Díky ní zákazník pochopí, kolik med obnáší včelí i včelařské práce. Pak se zákazníci 
nezdráhají přijmout vyšší cenu, případně ji prodávajícímu sami vnucují.      

Zveme-li si zákazníky do útrob medárny, doporučil přítel předseda blýsknout se čistotou, kdy zákazník zcela 
oslněn záblesky antikorového zařízení, sterilního plastu a alabastrových dlaždiček pojme správný pocit, že se mu 
dostává čistého produktu. Jako opačný a odstrašující příklad lze brát jednu nejmenovanou medárnu, která po 
většinu roku slouží jako prašná garáž a současně jako sklad pohonných hmot jsa prosycena jejich výpary.   

Pochvala příteli Mílovi 

Příteli Mílovi byla udělena pochvala za nezištnou pomoc při nákupu a distribuci sklenic, které vyšly jedna pod 
deset korun. Pochvala byla sice učiněna in absentia (pro nelatináře „v nepřítomnosti“) a před poněkud prořídlou 
jednotkou, ale skutečnost, že je zaznamenána tímto zápisem a že si jí přítel Míla přečte druhý den u ranní kávy 
je jistě dostatečnou kompenzací.  

Téma nákupu sklenic je srdeční záležitostí přítele předsedy a jako každoročně i letos ho vyprovokovalo k tomu, 
aby se slzou v oku zavzpomínal na nakupování a přivážení a rozbíjení sklenic, aby si zopakoval počty sklenic na 
paletě a zmínil se, jak se sklenicemi manipuluje. Zajímavým tématem byl nový design svazových sklenic se 
zjednodušeným logem, do kterých se vejde bezpečně kilo medu.     

Zapsal přítel Jan Červený 


